
CONSILIUL CIVIC LOCAL CLUJ-NAPOCA. 

Raport la punctul 2 -sedinta din 18.04.2024. 

EVALUAREA ACTIVITATII CONSILIERILOR LOCALI AI MUNICIPIULUI 

CLUJ-NAPOCA. 

Consiliul Civic Local Cluj-Napoca a monitorizat activitatea desfasurata de 

consilierii locali pe parcursul mandatului 2020-2024,remarcand prin rapoartele 

si dezbaterile din reuniunile lunare,aspectele pozitive dar si cele negative,fata de 

cerintele specifice functiei publice dar si fata de asteptarile comunitatii.Pe alt 

plan,Universitatea de Vest din Timisoara,a facut o  monitorizare cantitativa si 

calitativa pentru anii 2022-2023,prin implicarea-la Cul-Napoca-a doamnei 

Gabriela Ridegu. 

Toate datele de evaluare sunt tanspuse in format tabular si comentate in raport 

cu cele mai relevante aspect constatate. 

Prin chestionarul din 07.04 2024,ce cuprinde 24 de intrebari din aria 

administratiei Cluj-Napoca,am oferit posibilitatea celor 27 de consilieri alesi sa 

isi prezinte si activitatile individuale.In plus am pus la dispozitia dumnealor 

prezentele concluzii si le-am adresat invitia la debaterile din reuniunea  CCL 

18.04.2024. 

                                                                       xxx 

Activitatea primilor 2 ani de mandat este redate in raportul Gabrielei Popescu 

iar tabelele de urmarire se afla in atasamente: 

UNIVERSITATEA DE VEST DIN TIMIȘOARA 

ȘTIINȚE POLITICE, FILOSOFIE ȘI ȘTIINȚE ALE COMUNICĂRII  

,,Monitorizare CL Cluj- Napoca" 

                          Anul 2022 

ANUL: II-sem I 

MASTERAND: Gabriela Claudia Popescu 

PROFESOR COORDONATOR: Radu Nicosevici 

SECTIA: Politici publice and advocacy-PPA 

 

      Timișoara 

    2023 



Monitorizarea activității Consiliului Local al Municipiului Cluj-Napoca pe 

anul 2022. 

În perioada ianuarie-decembrie 2022, am monitorizat activitatea Consiliului 

Local al Municipiului Cluj-Napoca.  

Consiliul local al municipiului Cluj Napoca este format din 27 de consilieri: 

- 16 consilieri PNL 

- 5 consilieri USR-PLUS 

- 4 consilieri UDMR 

- 2 consilieri PSD. 

Viceprimari: 

- Ștefan Dan Tarcea – PNL 

- Olah Emese - UDMR 

Având în vedere componența Consiliului Local, observăm că PNL are majoritate 

simplă, iar prin alianța cu UDMR are majoritate calificată, necesară pentru 

votarea proiectelor care includ patrimoniul municipiului. Alianța cu UDMR vine 

la pachet cu fotoliul de viceprimar pentru unul dintre consilierii UDMR. Această 

alianță vine în continuarea celei din mandatul anterior. 

Proiectele de lege supuse votului în plenul Consiliului Local, au venit, în marea 

lor majoritate, din partea primarului. 

Ședințele extraordinare și de îndată desfașurate pe perioada analizată au avut, in 

marea lor majoritate, legatură cu PNRR. 

Analizând activitatea celor 27 de consilieri locali ai Consiliului Local al 

Municipiului Cluj-Napoca am constatat ca doar 12 consilieri locali, iar unul doar 

pentru anul 2020 și-au depus raportul de activitate pentru anul 2021, încălcând 

astfel Codul Administrativ, art.225 (2). Am făcut solicitare (atașată) pe L544 

pentru rapoarte de activitate ale consilierilor locali.  



Conform răspunsului primit la solicitarea pe L544, mi s-a comunicat să le 

solicit, pe adresa de e-mail sau la numărul de telefon afișate pe site-ul 

instituției, fiecărui consilier în parte. (răspuns atașat) 

Conform Codului Aministrativ, Art.225, alin. (2), fiecare consilier local, 

respectiv consilier județean , precum și viceprimarii, respectiv vicepreședinții 

consiliului județean sunt obligați să prezinte un raport anual de activitate, care 

este făcut public prin grija secretarului general al unității/subdiviziunii 

administrativ-teritoriale 

Consilierii care și-au făcut public raportul de activitate: 

-Dl.Chira Beniamin Marius-PNL pentru perioada ianuarie-decembrie 2021 

-Dl.Gabudean Calin Marcel-PNL,pentru perioada ianuarie-decembrie 2021. 

-Dl.Maior Valentin-PNL-pentru perioada februarie- septembrie 2021. 

-Dl.Boloveschi Radu Mihai-USR-PLUS-pentru perioada ianuarie 2021-

decembrie 2021. 

-Dna.Cristian Adriana-USR-PLUS-pentru perioada ianuarie 2021- decembrie 

2021. 

-Dl.Ionescu Dinu-USR-PLUS-pentru perioada ianuarie 2021-decembrie 2021. 

-Dna.Oana Alexandra-USR-PLUS-pentru perioada ianuarie 2021-decembrie 

2021. 

-Dl.Racz Bela Gergely-UDMR-pentru perioada 27 septembrie 2020-4 ianuarie 

2021. 

-Dna Olah Emese-UDMR-pentru perioada ianuarie 2021-decembrie 2021. 

-Dna.Fugel Edina-UDMR-pentru perioada 21.octombrie 2020-4 ianuarie 2021. 

-Dl.Jurja Marius Sorel-PNL-pentru perioada perioada ianuarie 2021-decembrie 

2021 

-Dna. Pop Loredana – UDMR – pentru perioada ianuarie 2021-decembrie 2021 

- Dl Zebesi Arpard Zoltan – USR-PLUS – pentru perioada ianuarie 2021-

decembrie 2021 



Ceilalți consilieri locali nu și-au depus raportul de activitate, deși unii se află la 

al 3 lea sau chiar al 4 lea mandat. 

De observat că doar unul dintre cei 2 viceprimari și-au depus raportul de 

activitate. Dl viceprimar Tarcea Dan Ștefan, deși este la al 3 lea mandat de 

consilier local, nu și-a depus niciodată un raport de activitate. 

Pe site-ul primăriei nu există rapoartele comisiilor de specialitate și lista de 

prezență a consilierilor locali la aceste comisii. Nici modul de organizare a acestor 

comisii nu este prezentat pe site-ul primăriei: cine este președinte, vicepreședinte, 

secretar, etc. Am făcut o solicitare (atașată) pe L544 pentru a obține aceste 

informații. 

Am primit răspuns cu componența comisiilor, structura de conducere a acestor 

comisii (președinți, vicepreședinți și secretari de comisii), , precum si numărul 

ședințelor desfășurare și lista de prezență a consilierilor locali la aceste 

ședințe.(atașat), doar pentru trimestrul I. Pentru celelalte trimestre mi s-a 

recomandat sa caut pe site-ul primăriei, dar aceste informații nu sunt 

disponibile. 

În ceea ce privește intervențiile din plenul consiliului local, exista consilieri care 

nu au avut nici o intervenție în plen: 

- Constantea Radu 

- Fugel Edina 

- Ibranyi Flavia 

- Irimie Andrei 

- Moldovan Ionut 

- Jurja Marius 

- Chira Beniamin 

- Ratiu Radu 

Fruntașii intervențiilor în plen: 

- Ciubacan Anca – 39 de inervenții 

- Matusan Vșadimir – 38 de intervenții 



- Cristian Adriana – 38 de intervenții 

Am făcut o sinteză a ședințelor de consiliul local, pe primele 3 trimestre ale anului 

2022: 

 

Trimestrul I Anul 2022 perioada ianuarie-martie 2022. 

În ceea ce privește dezbaterile publice, în trimestrul I există doar o singură 

dezbatere publica prezentată pe site-ul primăriei și pe canalul de youtube: 

dezbatere pe Bugetul anului 2022. La această dezbatere au fost prezenți 2 

consilieri locali, care sunt și viceprimari. 

Mai sunt prezentate și 11 consultări publice punctuale, pe zone de interes. Din 

aceste prezentări nu reiese dacă au fost prezenți și consilierii locali. 

Am făcut solicitare (atașată)  pe L544 pentru a afla câte dezbateri publice au 

inițiat și la care au participat consilierii locali.  

Conform răspunsului primit, nu au existat dezbateri publice initiate de către 

consilierii locali în această perioadă. (atașat) 

În perioada analizată au avut loc 5 ședințe de consiliu local: 3 ședințe ordinare și 

2 extraordinare. În cadrul acestor ședințe au fost votate un număr de 148 de 

proiecte de consiliu local, majoritatea depuse la inițiativa primarului. Toate 

proiectele depuse au fost votate in consiliul local 

Consilieri locali, împreună sau separat, care au depus proiecte în consiliul local: 

Dna Loredana Pop a depus 3 proiecte 

Dl Vișan Ovidiu a depus 2 proiecte 

Dl Ionuț Moldovan a depus 2 proiect 

Dl Andrei Irimia a depus 3 proiecte 

Dna Flavia Ibranyi a depus 3 proiecte 

Dl Tarcea Ștefan a depus 3 proiecte 

Dl Ovidiu Vaida a depus 2 proiecte 



Dl Ratiu Florin a depus 2 proiecte 

Dna Olaj Emese, Dl Chira Beniamin, dl Covaliu Bogdan, dl Florian Ovidiu, dna 

Fugel Edina, dl Găbudean Florin, dl Glica Florin. Dl Jurja Marius, dl Racz Bela 

Gergely, dl Racz Levente au depus 1 proiect. 

 

În perioada analizată s-a depus 1 singur amendament în plenul consiliului local, 

care a trecut la vot. Au fost și intervenții pe propunerile de proiecte, care au fost 

evidențiate în tabel. 

 

Am făcut o solicitare (atașat) pe L544 legată de amendamentele depuse de 

consilierii locali in comisiile de specialitate la proiectele propuse spre avizare. 

Atașez răspunsul primit cu privire la numărul de amendamente depuse în 

numele comisiilor sau în nume individual pe trimestrul I, pentru ca este 

singurul trimestru la care mi s-a raspuns. 

Trimestrul II Anul 2022 perioada aprilie-iunie 2022. 

În această perioadă au avut loc 3 ședințe ordinare, 4 ședințe extraordinare și 1 

ședință de îndată.  În cadrul acestor ședințe au fost votate un număr de 357 de 

proiecte de consiliu local, majoritatea depuse la inișiativa primarului. Toate 

proiectele depuse au fost votate în consiliul local. 

Consilieri locali, împreună sau separat, care au depus proiecte în consiliul local: 

Dna Loredana Pop a depus 1 proiect 

Dl Vișan Ovidiu a depus 1 proiect 

Dl Andrei Irimie a depus 1 proiect 

Dl Sebesi Arpard a depus 1 proiect 

Dna Flavia Ibranyi a depus 2 proiecte 

Dl Tarcea Ștefan a depus 5 proiecte 

Dl Alexandra Oana a depus 2 proiecte 

Dl Ratiu Florin a depus 2 proiecte 



Dl Gabudean Florin a depus 1 proiect 

În perioada analizată s-au depus mai multe amendamente în plenul consiliului 

local, amendamente depuse în numele comisiilor din care fac parte consilierii 

locali. Aceste amendamente au trecut la vot. Au fost și intervenții pe propunerile 

de proiecte, care au fost evidențiate în tabel. 

 

Trimestrul III Anul 2022 perioada iulie-septembrie 2022. 

În această perioadă au avut loc 3 ședințe ordinare, 1 ședință extraordinară și 7 

ședință de îndată.  În cadrul acestor ședințe au fost votate un număr de 285 de 

proiecte de consiliu local, majoritatea depuse la inițiativa primarului. Toate 

proiectele depuse au fost votate în consiliul local. 

Ședințele de îndată au fost, în marea lor majoritate, pentru proiecte PNRR. O 

ședință de îndată a fost pentru demisia unui consilier local, una pentru aprobarea 

unui PUZ, una pentru contractele de colectare și transport a deșeurilor și una 

legata de proiectul pentru metrou. 

Ședința extraordinară a fost pentru depunerea juramântului unui nou consilier 

local. 

Consilieri locali, împreună sau separat, care au depus proiecte în consiliul local: 

Dna Oana Alexandra a depus 2 proiecte 

Dna Ciubacan Anca a depus 1 proiect 

Dna Olah Emese a depus 1 proiect 

Dl Gliga Valentin a depus 1 proiect 

Dl Ionuț Moldovan a depus 1 proiect 

În perioada analizată s-au depus mai multe amendamente în plenul consiliului 

local, amendamente depuse în numele comisiilor din care fac parte consilierii 

locali. Aceste amendamente au trecut la vot. Au fost și intervenții pe propunerile 

de proiecte, care au fost evidențiate în tabel. 



 

Trimestrul IV Anul 2022 perioada octombrie-decembrie 2022. 

În această perioadă au avut loc 3 ședințe ordinare, 6 ședință extraordinare și 2 

ședință de îndată.  În cadrul acestor ședințe au fost votate un număr de 240 de 

proiecte de consiliu local, majoritatea depuse la inițiativa primarului. Toate 

proiectele depuse au fost votate în consiliul local. 

Ședințele de îndată au fost, în marea lor majoritate, pentru proiecte PNRR.  

Consilieri locali, împreună sau separat, care au depus proiecte în consiliul local: 

Dna Flavia Mihaela Petrus a depus 3 proiecte 

Dl Ovidiu Vaida a depus 3 proiecte 

Dl Marius Sorel Jurja a depus 2 proiecte 

Dl Gliga Valentin a depus 2 proiecte 

Dl Beniamin Marius a depus 1 proiect 

Dna Loredana Pop a depus 2 proiecte 

Dl Ovidiu Valeriu Florian a depus 1 proiect 

Dna Fugel Edina a depus 2 proiecte 

Dl Andrei Irimie a depus 1 proiect 

În perioada analizată s-au depus mai multe amendamente în plenul consiliului 

local, amendamente depuse în numele comisiilor din care fac parte consilierii 

locali. Aceste amendamente au trecut la vot. Au fost și intervenții pe propunerile 

de proiecte, care au fost evidențiate în tabel. 

                                                          xxx 

Anul 2023-3 luni din 2024. 

 

O statistica similara, de natura cantitativa dar si calitativa-emanata de CCL pentru 

anul 2023 si 3 luni din 2024,ne arata urmatoarele: 

A.-numarul total al sedintelor de  consiliu monitorizate       24. 

-numarul de absente ale consilierilor                                     70. 



-ponderea absentelor in totalul perioadei                              11.5% 

-numarul proiectelor de HCL supuse la vot                         791. 

-din care:-initiate de Primar                                                 727. 

               -initiate de viceprimari si consilieri                        64. 

-ponderea proiectelor initiate de consiglieri in total             8,8%   

-numarul proiectelor de HCL aprobate                               791. 

B.Consilierii cu interventii,intrebari,propuneri: 

-Dna.Ciubacan Anca –             49  inervenții. 

-Dna.Alexandra Oana-             29 

-Dl.Matusan Vladimir –           49 

-Dna.Cristian Adriana –           41 

-Dna.Loredana Pop -                 1 

-Dl Vișan Ovidiu -                     1 

-Dl.Ionescu Dinu                     10 

-Dl Tarcea Ștefan-viceprimar,a condus sedintele de C.L.cu interventiile specifice. 

-Dl.Calin Groza-                      48 

-Dl,Radu Boloveschi-              11 

-Dl. Gabudean Florin-               1 

-Dna. Olah Emese-viceprimar-a intervenit cu clarificari la intrebari. 

- Dl.Racz Zoltan-                       1 

-Dl.Gliga Valentin-                    8 

Doar 52% este procentul celor care au luat parte activ la dezbateri in C.L. 

C.Amendamente la proiectele de HCL-uri au fost de 2 categorii: 

-cele promovate de comisiile de specialitate si formulate inainte de vot in C.L,au 

fost votate obligatoriu de majoritate. 

-cele propuse in timpul sedintelor de C.L.-au fost respinse cu majoritate de vot,in 

special cele sustinute de consilierii USR si PSD. 



D.Proiectele de HCL,initiate de consilieri,s-au limitat la reglementarea 

proprietatilor in cartea funciara,pe masura identificarii si inventarierii lor,iar cele 

de alta natura au fost foarte putine si tratate cu multa intarziere. 

E.Propunerile preluate de consilieri de la cetateni nu au ajuns in stadiu de 

HCL,semn ca rolul majoritatii consilierilor nu a fost acela de a solutiona 

problemele si propunerile cetatenilor. 

F.Cu rigoarea monitorizarii continue a activitatii C.L. si implicat sa ofere 

propuneri si solutii pe toata paleta de acoperire a administratiei locale-spre folosul 

clujenilor-Consiliul Civic a facat cunoascut membrilor si sustinatorilor sai,dar si 

Dlui.Primar Emil Boc,domnilor si doamnelor consilieri alesi,presei si retelelor 

sociale,etc,pozitiile sale prin raportul lunar specific.Aceste pozitionari se 

ragasesc in comunicatele de presa lunare iar in detaliu pot fi regasite in extenso 

pe siteul “consiliul civic” . 

Pentru cunoasterea parerii consilierilor locali a fost transmis un chestionar de 

evaluare cu 24 de intrebari(care se va prelucra pe masura primirii raspunsurilor 

de la fiecare consilier) cat si o invitatie la concluzii pentru 18.04.2024,ora 17.00. 

G.Principalele concluzii ale CCL cu privire la activitate CL Cluj-Napoca: 

-Consiliul Local ales pentru mandatul 2020-2024 si-ia intrat mai greoi in 

decizionare cu acei consilieri care nu au avut o pregatire spacifica administratiei. 

-Controlul votului si-a continuat traditia prin acordul politic dintre PNL-

UDMR,astfel ca interesul pentru nevoile cetateanului s-a limitat la declaratii 

politice. 

-Coordonarea politica a intereselor in cheltuirea banilor cetatenilor si in modul de 

exercitare a votului a dat ocazia la inversarea polilor de putere,Primarul preluand 

toate pargiile puterii in fata C.L.Astfel,Primarul si-a permis adeseori sa nu 

raspunda la multe din cerintele legale ale C.L. 

-Pusi in aceasta situatie consilierii USR-PSD au incercat reprezentarea cetatenilor 

cu argumentele faptelor dar cu reusite sporadice si minime. 



-Volumul mare de sedinte si de proiecte de HCL,a impus un mare efort de 

citire,documentare si clarificare,in intervale de timp foarte 

scurte,responsabilitatea votului devenind diferita pentru “majoritatea tacuta”(care 

s-a bazat pe coordonarea ce ii priva de responsabilitate),fata de cei din opozitie. 

-In opinia CCL,daca deciziile din CL se gestioneaza politic nu mai era nevoie de 

prezenta in C.L.Cluj a 17 consilieri alesi.Ei puteau fi repartizati pentru munca din 

comisii. 

-Cetatenii clujeni merita sa aiba la dispozitie-inaintea exercitarii votului-cel putin 

2-3 rapoarte de monitoriare,o prezentare detaliata a calitatilor si defectelor noilor 

candidati,cateva strategii de vot menite sa repuna in prim plan interesul pentru 

clujeni si cativa specialisti de incredere la consultarile publice. 

Autorul raportului:Presedintele de sedinta. 

Secretariatul CCL, 

 

 

 

 

 

 

 


